
Zápis 24. zasedání akademického senátu ČVUT FEL 

Ze dne 24. 4. 2009 

 

přítomní: Petr Boreš, Jindřich Fuka, Petr Habala, Karel Hoffmann, Josef Kolář, Vítězslav Kříha, 

Miroslav Lev, Mirko Navara, Jiří Novák, Michal Pěchouček, Ivan Pravda, Petr Skalický, Mattia 

Butta, Jiří Dostál, Tomáš Kroupa, Michal Kubínyi, Petr Jeţdík, Martin Půlpitel, Jan Sláma 

hosté: Boris Šimák, Zbyněk Škvor, Pavel Mindl, Pavel Ripka, Jonáš Jirků, Jan Bílek, Igor Mráz. 

1. Schválení programu 24. zasedání AS FEL 

(0:01:00) 

AS FEL schvaluje program jednání v následujícím znění 

15 / 0 / 1 

1. Schválení programu 24. zasedání AS FEL, 

2. Schválení zápisu z předchozího zasedání, 

3. Volba nového předsednictva AS FEL ČVUT, 

4. Návrh rozpočtu ČVUT FEL pro rok 2009, 

5. Návrh jednacího řádu vědecké rady ČVUT FEL, 

6. Informace z AS ČVUT, 

7. Studentské hodnocení (Půlpitel), 

8. Různé, 

9. Datum příštího zasedání. 

2. Schválení zápisu z předchozího zasedání 

(0:03:00) 

Odloţeno 

(0:20:00) 

Schválení zápisu z 23. zasedání dne 27. 3. 2009 

15 / 0 / 4 

3. Volba nového předsednictva AS FEL ČVUT 

(0:07:00) 

AS FEL ustanovuje volební komisi ve složení: Kříha, Lev, Pěchouček 

13 / 0 / 4 

Navrţeni byli následující kandidáti: Předseda – Petr Boreš, Předsedající Petr Habala, Tajemník – 

Tomáš Kroupa. Všichni navrţení s kandidaturou souhlasí. Byla navrţena tajná volba. 

AS FEL volí předsednictvo v následujícím složení: 

předseda: Petr Boreš 

15 / 2 / 2 

Petr Habala 

18 / 0 / 1 



Tomáš Kroupa 

18 / 1 / 0 

4. Návrh rozpočtu ČVUT FEL pro rok 2009 

(0:22:00) 

Tajemník ČVUT FEL seznámil senát s návrhem rozpočtu ČVUT FEL pro rok 2009. Tisková 

podoba byla uloţena v termínu na infodek. 

Zmínil problémy financování, především problémy u zdrojů: 

1. jako obvykle jsou některé částky odhadovány, 

2. letos méně peněz (pokles počtu studentů, jiné metody rozdělování některých částek), 

3. situace se mění kaţdým dnem, mnohé poloţky nejasné, změny pravidel ze dne na den a i ty 

nové jsou dále upravovány, velké fondy nejsou v rukou fakulty a budou známy aţ v létě. 

(cca 17 procent jde na reţii). 

Pěchouček, Navara: Dotaz na reţii z projektů, které nedovolují reţii ve svých pravidlech. 

Tajemník: Katedra to můţe dotovat z jiných projektů. Jde o globální pohled, je jednodušší to 

i globálně řešit neţ posuzovat jednotlivé granty metodikou. Alternativa je dát všechny peníze 

katedře a pak paušálně vybírat na reţii, čili stejně by došlo k přerozdělení. 

Navara: Kolik procent jde na reţii v přihláškách? 

Škvor: my chceme brát 15%, ale reţii se chystá odebírat i rektorát, proto chceme, aby se ţádalo 

o 20%, více není moţné 

 (0:46:00) 

Skalický: Kolik stojí provoz dvou fakultních budov? 

Tajemník: Odhadem 70–80 milionů, je tam mnoho dalších nákladů (odpisy atd.). 

Tajemník: Celková poloţka na mzdy pro katedry je uvaţována stejná jako vloni. S ohledem na 

novou úpravu odměn za publikace z úrovně rektorátu je ale plánovaná výdajová částka v rozpočtu 

niţší o očekávané odměny (o peníze na tyto odměny byly sníţeny prostředky rozdělované na 

fakulty). Částka odměn ale není jasná, čili musíme pracovat s předběţným odhadem.  

Navara: Co kdyby dotace na mzdy z rektorátu nepřišla? 

Tajemník: To je dotaz na AS ČVUT. Já pracuji s odhady a snaţím se to udělat co nejlépe, 

v nejistých krocích spíš konzervativně.  

Kolář: Dotaz na dopady na Kometu. 

Škvor: Kometa dělá pedagogiku, letní dotace rektorátu je za vědu. 

Boreš: Dotaz na dopad na poměr výuka:věda, hlavně u kateder. 

Škvor: Dva efekty: Letos nevíme, co činíme, protoţe nelze spočítat dopad našich rozhodnutí díky 

mnoha neznámým. Za druhé, katedry mohou mít problém, protoţe peníze na odměny navíc půjdou 

jmenovitě zaměstnancům a vedoucí kateder nebudou moci přerozdělovat. Čím menší jednotky, tím 

větší nejistota předpovědi. 

Tajemník:  

 Současné sníţení cen energií se nepromítne, máme dlouhodobé smlouvy. 

 Katedry: Očekává se, ţe reálný přísun peněz poklesne o 2 miliony. 

 SVTI: přesun akcí z 2008 na 2009, proto navýšení. 

 Děkanát: platby za odborné expertizy. 

 Betlémská kaple: zvedli si poplatky. 

 Reklama: velká část je propagace kateder. 

 Rozpis mezd: část se rozdělí aţ v říjnu dle aktuálního stavu. 



stanovisko EKAS: projednáno, dílčí poznámky, doporučeno ke schválení. 

(1:00:00) 

Fuka: Návrh sníţit rezervu pro Kometu ze 7 na 5 procent. 

Mindl: Nové programy, nelze odhadovat výkony, proto doporučil dodatečný dopočet.  

Pěchouček: Jsem spíše pro větší rezervu. 

Boreš: Návrh udělat direktivně výuka: věda na 85:15. Nikdo další nepodpořil. 

Pěchouček: Rozpočet konzervuje současný stav. Myslí si, ţe rozpočet by měl více odrazit současné 

změny, zejména budování nových programů. Je potřeba racionalizovat fakultu, i to mu v rozpočtu 

chybí. 

Tajemník: Rozpočet zajišťuje provoz, aby fakulta fungovala. Mimořádné výdaje (příprava fakulty 

na změny atd.) je třeba dělat jinou cestou. 

Mindl: Je to rozpočet jen na rok. Nevíme, co bude dále (dopady vzniku FIT atd.), takţe nemůţeme 

plánovat teď, jaké změny budou třeba. Mnohé stránky činnosti fakulty navíc zůstanou stejné, takţe 

se razantní změny v rozpočtu ani nedají čekat. 

Fuka: Není v Kometě faktor přípravy předmětu? 

Mindl: Ne. Většinou se to řeší rozvojovými prostředky. 

Škvor: Ministerstvo financuje provoz, nikoliv rozvoj, ten se financuje jinak. Doufáme, ţe z FRVŠ 

získáme cca 15 milionů Kč. 

Ripka: Peníze lze i z programu OPPA, další kolo bude v dubnu. 

Navara: Podléhá rozdělení VV prostředků schválení? 

Škvor: V současnosti platí metodika, změny budu prezentovat. Problém s nejistotou. Všechno můţe 

být jinak. 

Ripka: Dvojí placení se týká více poloţek, je to nesystémové, raději bych neměnil kritéria zpětně. 

Novák: Pro katedry bude nepříjemný propad NEI. 

Tajemník: Máme méně peněz. Snaţil jsem se nečerpat z fondů, protoţe si myslím, ţe v dalších 

letech bude ještě hůř. 

Kříha: Co znamená 100 tisíc na katedru tělesné výchovy? 

Tajemník: Je to účetní zůstatek. 

Pěchouček: Jaké jsou výsledky PR? Minule jsem ţádal o zhodnocení, nedostal jsem ţádnou reakci. 

Oceňuje úmysl, ale praktický výsledek neviděl. Program OI rozhodně nebyl podpořen, dělali si to 

sami, oddělení PR nespolupracovalo. Nevidí důvod masového navýšení dotace. 

Děkan: Vyšetří, udělá závěry. PR není jen podpora programů, ale více, je třeba i PR dovnitř fakulty, 

kvalitu chce vyšetřit. Částku povaţuje za oprávněnou. 

Boreš: Činnost PR uţ byla diskutována, doporučuje udělat zprávu a projednat ještě do prázdnin. 

Fuka: Odd. vnějších vztahů také prozkoumat. Ţádost tajemníkovi: Kolik je na fakultě 

administrativních pracovníků? Kolik nás ten provoz stojí? Stačí to do konce léta. 

Tajemník: Je moţné to udělat, ale formální kategorizace administrativního pracovníka ještě nemusí 

vţdy znamenat, ţe ten člověk opravdu dělá administrativu. 

Děkan: Rád bych to přesně věděl, ale asi teď na to není nejlepší čas, jsou větší problémy. Celé 

řízení je specifické a nefunguje dobře, nelze řídit dle formální struktury (granty často nesou řadoví 

pracovníci atd.). 

Navara: Proč se vyměňují počítače v 402? 

Závěr: Přesunout do rezervy, senát případné úpravy dodatečně schválí. 

Kříha: Výuka v laboratořích fyziky – z čeho se dovybaví? 

Tajemník, děkan: Bude projekt. 

Navara: Co je přístrojové centrum? 

Tajemník: Soustřeďují se tam přístroje z mnoha různých zdrojů a můţete si je půjčovat. Myslím, ţe 

by se takto centrálně mělo dělat víc, aby nebyly duplicity. 

Navara: Sloučení s SVTI? 



Škvor: Rozdílná náplň, námět na zviditelnění beru. 

Skalický: Proč platíme pronájem Betlémské kaple, kdyţ je naše? 

Tajemník: Jde o reţii. Betlémská kaple je pod SÚZ, koleje a menzy ţijí převáţně z poplatků. 

Ripka: Vedoucí kateder budou teď mít velice malý manévrovací prostor, nešlo by katedry posílit 

z fondu hospodářských výsledků? 

Usnesení: 

AS FEL schvaluje návrh rozpočtu FEL pro rok 2009 s výhradou přesunu 440 tis. 

plánovaných na místnost 402 z rozpočtu SVTI do rezervy děkana. 

13 / 0 / 3 

 

Navara: Prosím opravit gramatiku, velká písmena atd., vysvětlit zkratky. Je třeba kontrolovat 

hospodaření s energiemi, z auditu nebyly vyvozeny závěry, je to zanedbáno. 

5. Návrh jednacího řádu vědecké rady ČVUT FEL. 

(3:30:00) 

Sláma: Formulace „hlasování přes e-mail“ je velice omezená. „Elektronické hlasování“ je 

bezpečnější. 

Děkan: Ano, e-mail je nešťastný. 

Novák: Elektronický podpis to řeší. 

Děkan: Výhledově chceme pracovat i s dokumenty atd., řešit to technicky. 

Navara: Mělo by být explicitně stanoveno, ţe volba skrutátorů je veřejná. 

Skalický: Vysvětlení některých bodů. 

(3:47:00) 

Usnesení:  

AS FEL schvaluje předložený Jednací řád vědecké rady ČVUT FEL s výhradou, že fráze 

‚,hlasování prostřednictvím elektronické pošty“ se nahradí frází „hlasování elektronickými 

prostředky“. 

14 / 0 / 2 

Pěchouček: Neovlivní tato forma hlasování účast na VR? 

Děkan: Bude to výjimečný nástroj. 

6. Informace z AS ČVUT 

(3:50:00) 

Kříha: Byla schválena zpráva o hospodaření, má lepší strukturu neţ obvykle. Schváleno zaloţení 

Fakulty informačních technologii. 

Fuka: AS ČVUT neměl na webu ani program či oznámení o schůzi. 

Kříha: Je to jeden z mnoha problémů. 

Fuka: Prý existuje inforek, je určen pro rektorátní zaměstnance. 

Děkan: Já se na inforek nedostanu. 

7. Studentské hodnocení (Půlpitel) 

Bod vyňat z jednání, protoţe nebyl přítomen předkladatel. 

8. Různé 

Novák: Dotaz na stav výroční zprávy za rok 2008. 

Mindl: Zatím se sbírají příspěvky jednotlivých autorů, termín polovina května. Budu informovat, 

předseda AS FEL má průběţné informace. 



 (4:00:00) 

Hoffmann: Měli bychom dát najevo rektorovi a AS ČVUT náš nesouhlas s jeho postupy. 

Návrh podpořen, bod bude zařazen na příštím zasedání. 

Děkan: Pokrok v jednání, rektor podepsal na AS ČVUT „Dohodu o dohodě budoucí“ (v diskusi 

upřesněno, ţe jde o podpis pouze na této dohodě, „Dohoda o spolupráci součástí ČVUT“  

podepsána není a přílohy, které jsou její součástí nejsou dosud zpracovány), děkan chce počkat, zda 

ještě bude nějaká odezva od AS FEL. 

Teď nutno připravovat dohodu samotnou. Část zajištění výuky bude přímo ve smlouvě, zbytek se 

bude nakupovat, odpovídat bude děkan, ne přes vedoucí kateder. Nutno vyřešit finance a odchody 

(termíny, předání materiálů k výuce atd.). 

 

Fuka: Odchody bude nutno předem zajistit (Závazné nahlášení odchodu?) 

Děkan: Počítáme s tím, bude zajištěno. Dopady vzniku FIT, není jasné, kolik přijatých studentů 

nastoupí, proto letos přijmeme všechny. 

(4:22:00) 

Navara: Dotaz na zdravotní péči pro studenty, výzva studentským senátorům, aby situaci prověřili. 

Kříha: Zjistím přes AS ČVUT. 

Boreš: Předseda AS FEL poděkoval paní Kučerové, která po třiceti letech končí a dlouhá léta 

pomáhala i se zajištěním činnosti senátu. 

Poděkoval rovněţ Michalovi Kubínyimu a Mirko Navarovi za práci při kompletaci zápisů. 

Připomněl, ţe v souvislosti s úpravami organizace práce tajemníka byl za nefunkční počítač 

z rozpočtu AS FEL pořízen NB a nainstalováno programové vybavení pro sjednocení práce se 

zápisy a dokumenty. 

(4:30:00) 

9. Datum příštího zasedání 

AS FEL stanovil termín příštího zasedání na 22. května 2009 

9 / 0 / 3. 

 


